
Nová slovenská vláda vôbec nezačala šťastne:
Nepotrebné americké stíhačky kúpime a 13.
dôchodky dôchodcom zrušíme!
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SLOVENSKO: Matovičova vláda skutočne nezačala šťastne. Podľa predsedu Národnej Rady
Slovenskej republiky Borisa Kollára nemôžeme zastaviť nákup amerických stíhačiek F-16, lebo by to
bola zlá reputácia Slovenska pred našimi spojencami. Namiesto toho premiér Igor Matovič oznámil,
že zrejme bude potrebné zrušiť 13. dôchodky

Ako sa hovorí, v núdzi spoznáš priateľa. Prenesené na politickú situáciu, v kríze spoznáš, kto to so
Slovenskom myslí skutočne dobre a kto nie.

Premiér Igor Matovič prevzal moc v nezávideniahodnej situácii. Vo svete aj na Slovensku zúri
nebezpečný koronavírus. Okrem opatrení na jeho zastavenie sa bude musieť popasovať aj s
ekonomickou recesiou.

Aj keď jeden z hlavných sľubov Igora Matoviča pred voľbami bol, že nezruší žiadne sociálne
vymoženosti pre ľudí, ktoré zaviedla bývalá vláda, už dnes je jasné, že to nebude možné splniť.

Je samozrejmosťou, že Matovičova vláda bude musieť šetriť, prípadne si požičať a peniaze vraziť do
posilnenia slovenskej ekonomiky. Problém je však v tom, že šetriť chce na tých najzraniteľnejších –
na dôchodcoch.

Premiér Igor Matovič svoje plány ozrejmil v relácii Na Telo na TV Markíza:

„Keď si niekto myslí, že teraz sa pokakám z toho, že postaviť sa pred ľudí a povedať, akože milí
dôchodcovia akože fajn, ja viem, všetci si zaslúžite 13. dôchodky, ale keď raz ako krajina by sme
mali zahynúť, lebo jednoducho tie peniaze nebudeme mať, tak tento rok, alebo budúci ich
budeme musieť odložiť , jednoducho ich posunieme ďalej. Áno, nezodpovedne si Smer chcel
kúpiť voličov. Ja som presvedčený o tom, že ľudia by to pochopili, musíme s nimi hrať
férovú hru, ukázať im karty, povedať , takýto je stav a áno aj dôchodcovia s 13. dôchodkami
budú musieť počkať.“

Takýto postoj premiéra by sa dal akceptovať pokiaľ by skutočne vláda už nemala kde šetriť. Je tu
však veľké ale. Na druhej strane, podľa vyjadrení jedného z koaličných partnerov, vláda neplánuje
šetriť na nepotrebných amerických stíhačkách, ktoré štátnu kasu zaťažia oveľa viac než 13 dôchodky.

Konkrétne to uviedol šéf druhej najsilnejšej koaličnej strany Sme rodina a zároveň predseda
parlamentu Boris Kollár. V relácii V politike na televízii TA3 totiž vyhlásil, že vláda nebude rušiť
nákup amerických stíhačiek.

„Počúvať také nezmysly, že teraz ideme vypovedať nákup amerických stíhačiek, to rozhodne
nie. Proste raz, keď je zmluva podpísaná, tak musí platiť,“ uviedol.

Kollárovi veľmi záleží na tom, aby sme boli stabilný partner voči zahraničiu: „My musíme byť
stabilný partner voči zahraničiu. Ten partner ktorýkoľvek, musí vedieť, že držíme slovo.“
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Nový predseda NR SR tiež trvá na tom, aby sme každý rok platili 2 % HDP na zbrojenie, tak ako sme
sa dohodli v NATO:

„My si musíme plniť všetky podmienky. 2 percentá musíme investovať do armády, tak ako
sme sa v medzinárodných zmluvách zaviazali.“

Ak by sme tieto slová premiéra Matoviča a predsedu parlamentu Kollára brali ako smerodajné a
definitívne, znamená to, že vláda namiesto svojich vlastných občanov Slovenska uprednostní radšej
záujmy Spojených štátov amerických a „našu reputáciu v zahraničí“.

Pričom v čase tejto krízy je každému, aj „našim americkým spojencom“ jasné, že každá krajina má
teraz mimoriadne výdavky, svet sa prepadá do recesie a všetky krajiny musí teraz šetriť, a preto by z
toho určite nebol žiaden medzinárodný škandál.

Len pre porovnanie. Kým 13. dôchodky by stáli našu štátnu kasu 400 miliónov eur, za americké
stíhačky zaplatíme až 1,6 miliardy eur, čo je 4-krát viac. Navyše, to je len základná výbava, odhaduje
sa, že náklady na prevádzku 14-tich amerických stíhačiek F-16 budú vysoko prevyšovať 2 miliardy.

Práve teraz v čase korona-krízy a následnej ekonomickej krízy si takéto rozhadzovanie peňazí na
nezmyslené zbrojenie nemôžeme dovoliť.
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